
 

 

Sehr geehrte Damen und Herren,  
liebe Kolleginnen und Kollegen!  

Das European Consumer Debt Network (ECDN) begrüßt die Teilnehmer*innen der internationalen 
Fachtagung „Armutsbekämpfung durch Schuldenprävention“ in Olten. 

ECDN befasst sich als Netzwerk von Organisationen in 22 europäischen Ländern seit 2007 mit den 
Themen Schuldnerberatung, Überschuldung, Schulden-regulierung und finanzielle Allgemeinbildung. 
Wir analysieren die Auswirkungen der Geld- und Finanzpolitik, führen Forschungsprojekte durch, 
veranstalten Tagungen, geben die Zeitschrift Money Matters heraus und informieren über aktuelle 
rechtliche und gesellschaftliche Entwicklungen. 

Unser Netzwerk setzt sich für die Inklusion von vulnerablen Gruppen und die Stärkung finanzieller 
Resilienz ein. In diesem Sinne wünschen wir der Tagung ein gutes Gelingen und wegweisende 
Ergebnisse. 

Varna/Berlin, im November 2017  

Ihr 
Dr. Dieter Korczak 
Präsident  
 
 
AIM  
 
ECDN brings together a broad range of actors in the fight against and prevention of over-indebtedness 
and promoting financial inclusion, who are active in: 
• debt advice/debt regulation 
• financial literacy programmes and projects 
• development and provision of adequate financial services for excluded people 
• and research on over-indebtedness and financial inxclusion 

 
The network provides different platforms for information exchange and effective interaction on legal, 
economic and social matters in the field of consumer debt and of financial resilience. 

 

 
 

 

 
Networking for financial inclusion: 
• Raising public awareness 
• Expanding debt and money advice services 
• Improving debt settlement regulations 
• Strengthening financial capabilities 
• Guaranteeing access to financial services 
• Initiating research 
• Lobbying for integrated policies 
• Tackling over-indebtedness 
• Fighting financial exclusion 
 
Promoting financial inclusion and well-being: 
• Informing and influencing policies on national and European level 
• Playing an active monitoring role 
• Raising public awareness 
• Increasing the dialogue between all actors and all levels of politics 
• Encouraging development and implementation of various activities for promoting financial 

inclusion 
 

www.ecdn.eu  

 

 

   

 

               
         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.ecdn.eu/
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